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Protokół Nr XXIX/1/2012 

 
z XXIX sesji Rady Miasta Rzeszowa - zwołanej na wniosek Prezydenta 
Miasta Rzeszowa, na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym - odbytej  w dniu 16 marca 2012 r. w sali posiedzeń 
Ratusza, ul. Rynek 1.       
 
 
 
 Na ustawowy stan 25 radnych w XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa 
uczestniczyło według listy obecności 25 radnych, co stanowi wymagane quorum do 
prawomocności obrad /lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. 
 
 
 P. Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta - dokonał otwarcia XXIX 
nadzwyczajnej sesji Rady Miasta – zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa, na 
podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  
(Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) i prowadził obrady. Powitał radnych, 
Prezydenta Miasta Rzeszowa, Jego Zastępców i współpracowników /lista obecności stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu/, Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek 
organizacyjnych Miasta, kierowników jednostek współdziałających z Miastem, 
Przewodniczących Rad Osiedlowych, przedstawicieli prasy, radia i telewizji, a także 
przybyłych mieszkańców miasta /lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 
do protokołu/.     
 

Następnie Pan Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad XXIX 
nadzwyczajnej sesji Rady Miasta /załącznik nr 4 do protokołu/.  

 
/Kserokopia wniosku Prezydenta Miasta o zwołanie XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta 
Rzeszowa stanowi załącznik nr 5 do protokołu/. 
 
 

Proponowany porządek obrad XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta 
Rzeszowa: 
 

1. Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2012 r. 
 

2. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia cen 
urzędowych za usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej oraz uprawnień do zwolnień i ulg  
w opłatach za usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie 
zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów.  
 
Wobec braku uwag do proponowanego porządku obrad, przystąpiono do jego 

realizacji. 
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Ad. 1.  

 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2012 r. 
/Projekt uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 do protokołu/. 
 
 P. Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
 
 Radny P. Witold Walawender - odnosząc się do projektu uchwały, zapytał, jakie 
prace będą jeszcze wykonywane na obiektach stadionu miejskiego? 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta - wyjaśnił, że zwiększenie 
środków pozwoli na uruchomienie procedury przetargowej na wykonanie kolejnego etapu 
zagospodarowania terenu oraz wykonanie monitoringu. Dodał, że chodzi o doposażenie 
obiektu stadionu miejskiego w Rzeszowie, w związku z nowymi przepisami, które 
obowiązują w kwestii organizowania imprez masowych oraz meczy piłkarskich i żużlowych. 
 
 Radny P. Jerzy Cypryś - zapytał: „Kiedy weszły w życie przepisy, które powodują, iż 
projekt pn. „Poprawa infrastruktury sportowej poprzez przebudowę stadionu miejskiego  
w Rzeszowie”, musi być wzbogacony aż o kwotę 3 500 000 zł? Czy nie było o tym wiadomo  
w momencie konstruowania projektu? Na ile zmienia się zakres rzeczowy zadania i czy 
powyższe nie będzie miało wpływu na dofinansowanie ze środków unijnych?” 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta - wyjaśnił: „Przepisy zaczęły 
obowiązywać od jesieni ubiegłego roku i zastały nas w trakcie realizacji projektu, już po 
przetargu. Będziemy starać się o dodatkowe środki na realizację projektu. Na dzień dzisiejszy 
powinniśmy wykonać zabezpieczenia związane z doposażeniem obiektu stadionu miejskiego.”       
  
 Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 
 2012 r. /w wersji zaproponowanej/ - została przyjęta jednogłośnie  
(21 głosami za). 

 
Ad. 2. 
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt  
uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia cen urzędowych 
za usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej oraz uprawnień do zwolnień i ulg w opłatach za usługi przewozowe 
publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej 
na terenie Gminy Miasta Rzeszów.  
/Projekt uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu/. 
 
 P. Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały. 
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 Radny P. Jacek Kiczek - odnosząc się do projektu uchwały, stwierdził, że 
proponowana zmiana dotycząca objęcia terenu sołectwa Malawa cenami biletów 
obowiązującymi w granicach administracyjnych Rzeszowa, jest przedwczesna. Powiedział: 
„Rozumiemy intencje projektu uchwały. Czy nie powinno jednak być tak, że najpierw Malawa 
będzie w Rzeszowie, a potem zostanie ustalona preferencja cenowa?”  
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta - odpowiedział, że z prośbą  
odnośnie wydłużenia trasy linii nr „6” i nadania jej statusu linii miejskiej, wystąpili 
mieszkańcy, a po przeanalizowaniu tematu, wniosek uznano za zasadny. Dodał, że jest to 
kwestia przedłużenia trasy o jeden przystanek, a ponadto ze sprawą wiąże się kwestia tzw. 
nawrotu technicznego.  
 
 Radny P. Jacek Kiczek - ponownie zabierając głos, zapytał: „Czy w przypadku, 
gdyby okazało się, że Malawa jednak nie wejdzie do Rzeszowa, to uchwała zostanie 
uchylona?”  
 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiedział: „To czy 
Malawa wejdzie do Rzeszowa, czy nie, nie ma znaczenia. Jeżeli chodzi o ceny biletów, 
uzyskamy po prostu więcej pasażerów. Chodzi o dochody do budżetu Miasta.”    
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – dodał, że intencją proponowanej zmiany 
jest pokazanie jednej z korzyści wiążących się z przyłączeniem do Rzeszowa.   
 

Radny P. Jerzy Cypryś - zawnioskował: „W związku z propozycją objęcia terenu 
sołectwa Malawa zasadami w zakresie taryf biletów MPK obowiązujących dla strefy 
miejskiej, proszę o przygotowanie tego typu propozycji w odniesieniu do wszystkich 
miejscowości sąsiadujących z Rzeszowem. Proponowałbym, aby w ramach zachęty, każde 
sołectwo sąsiadujące z Rzeszowem czerpało korzyści z metropolitarności Miasta.” 

 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta - odnosząc się do wniosku zgłoszonego 

przez Radnego P. Jerzego Cyprysia, powiedział: „Jeżeli Rada Miasta przychyli się do 
wniosku, jak najbardziej jestem za tym.” 

 
P. Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - poinformował, że: „Zgodnie 

z nową ustawą o transporcie zbiorowym, zakres działania MPK jest ograniczony do granic 
Miasta Rzeszowa. Jedyną możliwością wyjeżdżania poza granice Miasta jest tzw. uzasadniony 
nawrót techniczny. Wykonywanie nieuzasadnionych przejazdów poza teren Miasta, może 
spowodować w konsekwencji zwrot dotacji unijnej na transport publiczny. Dlatego kwestia   
nawrotów technicznych, jest dokładnie analizowana pod względem technicznym i prawnym. 
Kwestia Malawy nie jest tu przypadkiem odosobnionym, bo takie nawroty techniczne 
funkcjonują, np. w Boguchwale i Tyczynie.”  

 
P. Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta - zaproponował, aby wniosek, 

zgłoszony przez Radnego P. Jerzego Cyprysia, został przeanalizowany przez służby miejskie.  
Stwierdził, że temat wymaga doprecyzowania, a w szczególności określenia i skalkulowania 
kosztów.  

 
P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta - zgłosił następujące 

autopoprawki do przedłożonego projektu uchwały:  
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 w § 1 wpisano błędnie numer uchwały – XIII/482/2012.  Winien być wpisany numer: 
„XXIII/482/2012”; 

 w § 2 dotychczasowy ppkt c oznacza się jako ppkt d; 
 w § 2 wprowadza się ppkt c w brzmieniu: „w ust. 1 pkt 17 ulega wykreśleniu”.   

 
Radny P. Marcin Deręgowski - poruszył problem związany z dostępnością biletów 

autobusowych w kioskach oraz niekorzystnymi zasadami obowiązującymi przy hurtowej 
sprzedaży. Wskazał na zasadność ponownego rozpatrzenia kwestii  dotyczącej likwidacji 
upustu na zakup biletów za kwotę mniejszą niż 1 000 zł.  

 
P. Łukasz Dziągwa – p. o. Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego  

w Rzeszowie - odnosząc się do wypowiedzi Radnego P. Marcina Deręgowskiego, 
odpowiedział, że w Rzeszowie nie ma problemu ze sprzedażą biletów. Równocześnie 
stwierdził, że poruszone kwestie zostaną ponownie przeanalizowane.   

 
Radny P. Waldemar Szumny - zabierając głos w dyskusji, stwierdził: „Proponuję 

rozważyć, w formie autopoprawki do przedłożonego projektu uchwały, dokonanie zmiany  
w § 1 ust. 1, polegającej na: 

 usunięciu nazwy „bilet miesięczny” oraz „bilet sieciowy”, gdyż takich nazw biletów 
nie ma w Tabeli nr 1, stanowiącej załącznik do projektu uchwały;   

 wprowadzeniu nazwy „bilet 60 – minutowy” oraz „bilet dobowy”, gdyż takie właśnie 
nazwy biletów figurują w Tabeli nr 1.”  

 
 P. Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – zwrócił się do Rady Miasta  
o przyjęcie przedłożonego projektu uchwały wraz z autopoprawkami. Równocześnie, 
odnosząc się do wniosku zgłoszonego przez Radnego P. Waldemara Szumnego, dotyczącego 
wprowadzenia zmian w projekcie uchwały, stwierdził, że przedłożone poprawki zostaną 
przeanalizowane w terminie późniejszym, a w przypadku zasadności proponowanych zmian, 
zostanie przedłożony stosowny projekt uchwały.     
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie 
ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe publicznego transportu 
zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej oraz 
uprawnień do zwolnień i ulg w opłatach za usługi przewozowe publicznego 
transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności 
publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów /wraz z autopoprawkami/ - 
została przyjęta większością 21 głosów, bez głosów przeciwnych, przy  
3 głosach wstrzymujących. 
 
 

Na XXIX nadzwyczajnej sesji zgłoszono następujące wnioski: 
1/ 
Wniosek Nr XXIX/1/2012 – pisemny 
 
Dotyczy Uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia cen 
urzędowych za usługi przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania  
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o charakterze użyteczności publicznej oraz uprawnień do zwolnień i ulg w opłatach za usługi 
przewozowe publicznego transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów.         

 „W związku z propozycją objęcia terenu  Malawy zasadami w zakresie taryf biletów 
MPK obowiązującymi dla Strefy Miejskiej, proszę o przygotowanie tego typu propozycji dla 
wszystkich miejscowości sąsiadujących z Rzeszowem.” 

Autor: Radny P. Jerzy Cypryś 

 
2/ 
Wniosek Nr XXIX/2/2012 – pisemny 
 
 „Proponuję rozważyć w formie autopoprawki do Uchwały zmieniającej Uchwałę Rady 
Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe publicznego 
transportu zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej oraz 
uprawnień do zwolnień i ulg w opłatach za usługi przewozowe publicznego transportu 
zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy 
Miasta Rzeszów, zmiany w § 1 ust. 1: 
- usunąć nazwy „bilet miesięczny” oraz „bilet sieciowy”, gdyż takich nazw biletów nie ma  
   w Tabeli nr I,   
- wprowadzić nazwy „bilet 60 – minutowy” oraz „bilet dobowy” , gdyż takie właśnie nazwy 
   biletów figurują w Tabeli nr I.”  
 
Autor: Radny P. Waldemar Szumny 

 
 
Na XXIX sesji – zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa, 

na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) – która odbyła się 
w dniu 16 marca 2012 roku – Rada Miasta Rzeszowa podjęła następujące 
uchwały: 

 
1. Uchwała Nr XXIX/543/2012 - w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta 

Rzeszowa na 2012 r. 
 

2. Uchwała Nr XXIX/544/2012 - zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa  
w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe publicznego transportu 
zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej oraz uprawnień 
do zwolnień i ulg w opłatach za usługi przewozowe publicznego transportu 
zbiorowego w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej na terenie 
Gminy Miasta Rzeszów. 
 

 
P. Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta - w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad, dokonał zamknięcia XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa. 
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Obrady trwały od godz. 14.00 do godz. 14.45. 
 
Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała:                                                                                      Przewodniczący 
                                                                                                         Rady Miasta Rzeszowa 
 
Danuta Groszek                                                                                        Andrzej Dec 
 
 
Sprawdził:  
 
Dyrektor  
Biura Rady Miasta Rzeszowa 
 
Mirosław Kubiak 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
   

 
 
 
 
 
 
 


